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Besvarelse af spørgsmål 368 alm. del stillet af Boligudvalget den 7. 
juni 2010 efter ønske fra Michael Aastrup Jensen (V).

Spørgsmål:
Borgmesteren i Sorø, Ivan Hansen har udtalt ”Det er fint nok, at vi hurtigt 
kan få gjort noget ved problemet, men det kunne nu være rart, om der var 
anvisninger fra en central myndighed, men måske skal vi hente 
erfaringsgrundlaget i udlandet”, jf. "Frederiksberg Skole river vi ikke lige 
ned" i Sorø Avis d. 26. april 2010. Er ministeren enig med borgmesteren i 
disse udtalelser?

Svar:
PCB kan være skadeligt for mennesker, hvis de udsættes for forhøjede 
niveauer igennem længere tid, og derfor er jeg enig i, at anvisninger fra 
de centrale myndigheder er nødvendige. 

Med henblik på vejledning af borgere, kommuner og virksomheder har 
Erhvervs- og Byggestyrelsen, Arbejdstilsynet, Socialministeriet, Sund-
hedsstyrelsen og Miljøstyrelsen derfor udarbejdet et fælles faktaark i 
2009 om håndtering af PCB i relation til affald, arbejdsmiljø, indeluft og 
sundhed. I faktaarket findes fx Sundhedsstyrelsens aktionsværdier for 
indhold af PCB i indeluften. Aktionsværdierne angiver, ved hvilke ni-
veauer af PCB i luften inden døre, der er behov for at nedbringe niveauet 
af PCB. Aktionsværdierne er udformet på baggrund af udenlandske erfa-
ringer. Samtidig gives der også anvisninger til, hvor man skal være op-
mærksom på, at der kan forekomme PCB i bygninger. Faktaarket er bl.a. 
tilgængeligt på Erhvervs- og Byggestyrelsens hjemmeside på 
www.ebst.dk/pcb.  

Jeg kan i øvrigt henvise til BOU spørgsmål 371 alm. del.
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